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Udvalget for Udlændinge- og Integrationspolitikethar i brev af 27. januar 2014 stil-
let følgende spørgsmål nr.278 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stilletefter ønske fraMartin Henriksen(DF).

Spørgsmål nr.278:
”Vil ministeren iværksætte en undersøgelse af i, hvor stor udstrækning udlændinge 
med green card færdes i de samme miljøer, arbejdspladser mm. som illegale
indvandrere? Spørgsmålet ønskes besvaret inden besvarelsen af
samrådsspørgsmål V og W.”

Endeligt svar:
Beskæftigelsesministeriet har lavet analyser, der viser, at 33 procent af de beskæf-
tigede greencardhavere i 2012 var ansat i branchen ’Rejsebureauer, rengøring og 
anden operationel service’, 22 procent var ansat indenfor ’Hoteller og restauranter’ 
og 13 procent var ansat indenfor ’Transport’ branchen. Billedet er stort set det
samme som i 2010. Dog var en lidt mindre andel beskæftiget i branchen ‘Hoteller 
og restauranter’ samt lidt flere indenfor transport.Ca. 68 procent af greencardha-
verne var i 2012 således beskæftiget indenfor tre brancher, der normalt forbindes 
med ufaglært arbejdskraft, jf. figuren nedenfor.

Figur: Fuldtidsbeskæftigede greencardhaverefordelt på brancher, 2010 og 2012, pct. 

Kilde: Jobindsats.dk
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Vi har således analyser, der tyder på, at greencard-ordningen ikke virker efter hen-
sigten, og at mange greencardhavere arbejder under det niveau, de var tiltænkt, og 
ofte som ufaglært.

Det er i sagens natur svært at finde frem til illegale indvandrere, og det vil være 
omkostningsfuldt at iværksætte en særskilt undersøgelse heraf.Samtidig har vi alle-
rede analyser, der tyderpå, at greencard-ordningen ikke virker efter hensigten.Jeg 
ønsker derfor ikke at iværksætte den efterspurgte undersøgelse. 

Regeringen er ved at se på det samlede område for international rekruttering, her-
under også greencard-ordningen. 

Venlig hilsen

Mette Frederiksen


